
Trycket 11 april 2023

Medlemstidning för IF Metall vid Volvo Lastvagnar i Umeå

Centrala avtalet 
är nu klart!

Avtalstid
Avtalet gäller från 1 april 2023 till 31 
mars 2025. Första avtalsperioden 
omfattar 2023-04-01 till 2024-03-31. 
Den andra avtalsperioden omfattar 
2024-04-01 till 2025-03-31.

Avtalets värde
Det samlade avtalsvärdet är 7,4 pro-
cent. 

Lönepott
En lönepott bildas den 1 april 2023 om 
4,1 procent och en lönepott den 1 april 
om 3,1 procent.

IF Metall och de övriga facken har kommit överens med arbetsgi-
varna om ett tvåårigt avtal som ger 4,1 procent det första året och 
3,3 procent det andra året. Avtalen innehåller en särskild höjning 
av de lägsta lönerna och avsättningar till deltidspension.

Deltidspension
Avsättningen till deltidspension ökar  
från och med 1 april 2024 med 0,2 % 
av lönesumman. Den totala insättnin-
gen blir då 2,6 %

Allmänna anställningsvillkor
Ett antal mindre förändringar avseende de 
allmänna anställningsvillkoren ingår i avtalet.   
• Företaget kan begära att få in ansökan om 

föräldraledigt senast 1 april för perioden 
juni tom augusti. 

• Förstärkt företrädesrätt ingår till viss del 
även för visstidsanställda. 

• Arbetstagare med hel graviditetspenning 
hanteras på samma sätt som heltidsföräl-
dralediga vid uppsägning pga arbetsbrist.

Kontakta din gruppstyrelse för att få kopia på  
nya skrivningearna

Detta händer nu
Inom kort inleds koncernlöneförhandlingar om 
nivån på avtalet inom koncernen.  Dels kommer 
nivån att förhandlas, men även andra villkors-
frågor kan komma upp. Några av de utkast 
och idéer som tagits fram ser du här nedan. 
Det finns inget klart om några av dessa förslag 
kommer att bli verklighet.

När de är klara så anpassas resultatet av 
koncernförhandlingarna till vår fabrik. 

Värdering av avtalet
IF Metalls krav var 4,4% med ett ett-
årsavtal. Nu blev det ett tvåårsavtal 
med i genomsntitt 3,7 % per år.

Avtalet innebär fortsatt sänkta re-
allöner för 2023, men sannolikt även 
för 2024. Om så blir fallet så kommer 
reallönerna att ha försämrats 4 år i rad.

Jämför man lönenivån för metallar-
betare i Sverige med övriga Europa 
så ligger vi under den genomsnittliga 
lönenivån. Med det tecknade avtalet 
kommer vi sannolikt att forsätta ligga 
under genomsnittet.

Utkast och förslag till krav i Koncernförhandlingar
Här ser ni några av de krav som klubbar inom koncernen lagt fram inför koncernlöneförhandlingarna

• Möjlighet att omvandla övertidsersättningen till ledighet
• Möjlighet att omvandla semesterersättning till extra semesterdagar
• Någon form av kompensation för tjänstemännens ”hemmaarbete”
• Krav på reseersättning i samband med övertidsarbete
• Begränsa beordringsrätten av övertid på helgnätter
• Någon form av uppräkning av vinstdelningssystemet 



Auktion 
gym-utrustning

Fritidsklubben har fått utrustningen från det gamla gymmet för 
att kunna auktionera ut till de anställda på fabriken. Pengarna 
från försäljningen går till fritidsklubben.   

Auktionen startade Onsdagen den 5 April kl 13.00  i samband 
med nya gymmets invigning och avslutas Onsdagen den 3 
Maj kl 13.00. Högsta budet kommer uppdateras kl 12 varje 
arbetsdag i  budformuläret. Efter avslutad auktion så kommer 
vinnande budgivare tillsammans med  fritidsklubbens ord-
förande, Patrik Berglund, att bestämma ett datum för betalning 
och upphämtning av utrustningen.  Betalning sker via Swish. 

 
Här nedanför finns några översiktsbilder på en del av objekten.

Scanna QR-koden
Scanna QR-koden för att komma till 
budgivningen och för att följa bud-
givningen på de olika objekten

Ökad produktion!?

Svårt klara balanserna
Som de flesta av er redan känner till 
så har vi svårt att klara den takt som 
vi kör nu. Inte vid någon vecka under 
2023 har vi klarat den planerade 
produktionen på ordinarie arbetstid. 
 
Det har lett till omfattande övertid 
under året, där beordrad övertid nat-
ten mot söndag  skapat den största 
negativa energin.

Rastkörning?
Företagets plan för att kunna öka 
produktionen är bland annat att införa 
rastkörning på kaross - alltså produk-
tion i robotanläggningarna även under 
ordinarie rasttider.

Det finns förslag om en ökad produktionstakt  i närtid. Från IF 
Metallklubbens sida så finns flera frågetecken att reda ut kring 
produktionsvolymer och drifttiden i anläggningen.

Effekterna av den typen av åtgärder 
är inte utvärderad ännu.

Riskbedömning
Klubben har begärt att en riskbedöm-
ning av ökad produktionstakt ska 
genomföras. Speciellt krävs en 
riskbedömning av effekterna på häl-
san för var och en om vi riskerar att få 
allt mer övetid under resten av våren.

Reviderat 
lönesystem

Parterna har under en tid läm-
nat förslag till justeringar i nu-
varande lönesystemet mellan 
varandra.

Under förra veckan satt så klub-
ben tillsammans med företaget 
under en hel dag för att försöka 
komma framåt i ett justerat avtal 
pm lönesystemet.

Parterna har närmat sig varandra 
i förhandlingarna, men det finns 
fortfarande ett antal frågor att lösa.

Fortsatta förhandlingar kring 
lönesystemets utformning kommer 
att ske i mitten av maj..


